
Verslag 
van de 

vergadering 
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Regietafel 

Migratie 
en 

Integratie 

  

Datum 
24 

januari 
2022 

Tijd 
16.30 

Locatie Provinciehuis 
| 
Tweebaksmarkt 52 te Leeuwarden 

| 
en online 

  

Aanwezig 
de heer 

K. 
Agricola, burgemeester gemeente Dantumadiel (online), 

   
   

  

   

(online), 
de heer 

A.A.M. 
Brok, commissaris 

van 
de 

Koning 

in 
de 

provincie Fryslân 

voorzitter), de heer O. Brouwer, burgemeester gemeente Achtkarspelen, 

R] 
(online), de 

heer J. Gebben, burgemeester gemeente Tytsjerksteradiel 
(online), 

EE ce heer 
T. 

ijn, 
cirecteur- 

bestuurder Nidos 
(online), 

mevrouw S. Korthuis, burgemeester gemeente 

Ooststellingwerf, de heer J. Kramer, burgemeester gemeente 
Noardeast-Fryslân, 

  
(online), 

de heer J. Murk, directeur 
opvang 

Nidos 
(online), 

de heer 
A. van 

de Nadort, burgemeester gemeente Weststellingwerf, 
mevrouw 

C. van 
de Pol, burgemeester gemeente Terschelling (online), 

de heer J. 
Rijpstra, 

burgemeester gemeente Smallingerland, 
de heer 

M. 
Schrier, burgemeester 

gemeente 
Vlieland (online), mevrouw 

|. 
Sjerps, burgemeester gemeente 

Harlingen (online), 
de 

heer 
L. 

Stoel, burgemeester gemeente 
Ameland 

(online), 
de heer 

F. 
Veenstra, 

burgemeester gemeente 
De 

Fryske Marren, mevrouw J.W. de Vries, 

burgemeester gemeente Súdwest-Fryslân, 
mevrouw 

M. 
Waanders, 

burgemeester Waadhoeke, 
de heer 

B. 
Wassink, wethouder 

gemeente 

Leeuwarden 
(vervanger burgemeester Buma, online) 

Afwezig 
met 

kennisgeving. 

de heer S. Buma 
(burgemeester Leeuwarden), 

bij Rijksvastgoedbedrijf, 
mevrouw 

|. van 
Gent, burgemeester 

gemeente Schiermonnikoog, 
mevrouw 

E. van 
Selm, burgemeester gemeente 

Opsterland, 
de heer 

T. van 
der Zwan, burgemeester 

Heerenveen 

  

1. 

Opening 

De voorzitter, de commissaris 
van 

de 
Koning, 

heet iedereen welkom en 

opent 
de 

vergadering. 

2. 

Ingekomen 
stukken 

Diverse 
ingekomen 

stukken 
ter 

kennisneming 

Er 

zijn geen vragen 
over de 

toegezonden 
stukken. 

3. Inventariseren stand 
van 

zaken 
bij 

het 
COA 

en het 
Rijksvastgoedbedrijf 

ten 
aanzien 

van 

(nood)opvang statushouders, asielzoekers en amv’s 

Mondelinge toelichting 
door COA en 

Rijksvastgoedbedr.jf 

Rl 
vertelt dat er veel 

gebeurd is, de 
capaciteit 

is echter niet 
toegenomen. 

Het 

COA is met de 
gemeenten Leeuwarden, Heerenveen en 

Smallingerland 

in 

gesprek 
over 

noodopvang, tijdelijke opvang 
met 

potentie 
voor meer 

permanente opvang 
en 

opvang 
voor 

amv's. 
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laat weten dat het 
Rijksvastgoedbedrijf 

met de 
gemeente 

Leeuwarden 

praat 
over de 

mogelijkheden 

van 
het 

voormalig Belastingkantoor-voor huisvesting 

van 
diverse 

aandachtsgroepen 

Burgemeester 

Van 
de Nadort meldt dat er 

in 

Weststellingwerf 

vanaf 
mei wellicht een 

geschikte 

locatie is voor 

vijftien 

tot 

twintig 

amv’s. 

De voorzitter stelt vast dat er sinds de 
vergadering 

van 7 
december veel 

beweging is, vooral 

van 

tijdelijk 

naar 
meer structureel en betreffende 

amv’s. 

Burgemeester Rijpstra voegt 
daaraan 

toe 
dat niet alle amv’s 

jonger 

dan 
18 

zijn, 

een 

complicerende 

factor. 

Aanvullend 
legt 

de heer Murk uit dat de 
inspanningen 

van 
het Nidos uitsluitend 

gericht zijn op 

kinderen die een status 
verkregen 

hebben. 
Zolang 

kinderen 
nog 

in 
de 

procedure zitten, vallen 

ze onder de 
verantwoordelijkheid 

van 
het COA. 

toont zich 
verheugd 

over alle initiatieven 
voor 

huisvesting 

van amv’s. 

Ook 
in 

de 
gemeente Achtkarspelen zijn mogelijk 

kleinere locaties beschikbaar. De moeite 
van 

het onderzoeken waard, aldus de voorzitter. 

Ten 
aanzien van de amv’s 

legt 

de heer 

Klijn 

uit dat het Nidos vooral kleinere locaties 
zoekt, 

bijvoorbeeld eengezinswoningen 
voor vier kinderen of locaties die 

geschikt zijn 
voor tien tot 

twintig 

amv’s. 
Het Nidos trekt daarin 

op 
met het COA. Voor het Nidos is het een voorwaarde 

dat de amv’s een 
status 

hebben. Het huisvesten van amv’s telt mee in de 

taakstelling 

van 
de 

gemeenten. 

De voorzitter toont zich zeer 

erkentelijk 
voor de 

inspanningen 
die de 

gemeenten geleverd 

hebben. 

4. Inventariseren stand 
van 

zaken 
bij gemeenten 

ten aanzien 
van 

(nood)opvang 

statushouders, asielzoekers en amv's 

Mondelinge toelichting 
door gemeenten 

Zie de 
verslaglegging 

onder 
punt 

3. 

5. 
Nieuwe Wet 

inburgering per 

1 

januari 

2022 

Mondelinge toelichting 
door 

burgemeester Rijpstra, gemeente Smallingerland 

Burgemeester Rijpstra 
vertelt dat 

op 
dit moment alle 

aan 
de Friese 

gemeenten gekoppelde 

statushouders 
nog 

onder de oude wet 
inburgering 

vallen. 
Zij 

hebben 
in 

2021 hun 

verblijfsvergunning gekregen. 
De 

verwachting 
is dat 

vanaf 

mei/juni 
statushouders 

gekoppeld 

worden die 
in 

2022 hun 
verblijfsvergunning 

hebben 
gekregen. Zij 

vallen daarmee dus onder 

de nieuwe wet. Deze nieuwe wet moet de 
participatie 

en 

integratie op 
alle 

gebieden, 
ook 

qua 

financiële 
vaardigheden, 

verbeteren. 

Gezinsmigranten (dat zijn migranten 

van 
buiten de 

Europese 
Unie die zich 

bij 
hun Nederlandse 

partner vestigen) 
en 

jonge 
statushouders die dit 

jaar 
achttien worden, vallen ook onder de 

nieuwe 
inburgeringswet. 

Van 
hen 

zijn 
de eersten nu 

in 
beeld 

bij 
de Friese 

gemeenten. 

Op 
dit moment is het zo dat 

geen 
enkele Friese 

gemeente 
leerroutes 

kan 
aanbieden. De 

provinciale aanbesteding 

van 
de 

onderwijsroute 
heeft 

geen inschrijvingen opgeleverd. 
De 

Friese 
Regionale Opleidingscentra (ROC's) zijn 

de meest 
logische partij 

voor het 
verzorgen 

van 
de 

onderwijsroute. 

Er 

zijn gesprekken gaande 
met de beide Friese ROC's, 

maar 
de 

vraag 

van 
de 

gemeenten 
en het aanbod 

van 
ROC's 

liggen nog 
ver uit elkaar. Binnenkort 

ontvangen 

bestuurders informatie over 

mogelijke vervolgstappen. 
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De 
aanbesteding 

van 
de 

B1- 
en Z-route is 

wegens 
een 

aangespannen 
kort 

geding tijdelijk 

opgeschort. 
De Friese 

gemeenten 
hebben het kort 

geding gewonnen, 

waarna 
de 

aanbesteding 
weer is 

voortgezet. Partijen 
kunnen tot 

4 
februari 

inschrijven op 
deze 

aanbesteding. 
De 

verwachting 
is dat 

op zijn vroegst 

in 
de tweede helft 

van 
2022 leerroutes 

aangeboden 
kunnen worden. De Friese 

gemeenten zijn 
druk 

bezig 
met het onderzoeken en 

inrichten 
van 

tijdelijk 
aanbod 

in 

afwachting 

van 
de start 

van 
de leerroutes. 

Het is 
nog 

niet bekend wie over de 
vervolgroute gaat. 

Tot slot laat wethouder Wassink 
nog 

weten dat zodra er resultaten over de 
aanbesteding 

te 

melden 
zijn, 

de 
portefeuillehouders bij 

elkaar 
geroepen 

worden. 

6. 
Toelichting 

door 
NIDOS 

op uitbreidingsvraag 
voor 

kleinschalige opvangplekken 

voor alleenstaande 
minderjarige vreemdelingen 

Mondelinge toelichting 
door NIDOS 

De heer 
Klijn legt 

uit dat het Nidos als 
onafhankelijke (gezins-) voogdijinstelling, op grond 

van 

de wet, de 
voogdijtaak 

uitvoert voor alleenstaande 
minderjarige vreemdelingen (amv’s). 

In 

Nederland 
gaat 

het om vierduizend kinderen. Voor de 
vijftien- 

tot 
achttienjarigen 

zoekt het 

Nidos 
kleinschalige huisvestingslocaties. 

De meeste amv’s komen uit 

Syrië 

of Eritrea. 

De 

vraag 

of amv’s 

gevolgd 

worden in 
de 

samenleving 
interesseert 

burgemeester 
Waanders. 

Dat is zeker het 
geval 

aldus de heer 
Klijn, 

daar wordt onderzoek 
naar 

gedaan. 
Het Nidos 

wil 

ook 
langer begeleiden 

en 

pleit 
voor 

verlengde opvang. Bij 

het Nidos werken zo’n zeshonderd 

mensen die 
in 

totaal 
ongeveer 

vierduizend kinderen onder hun hoede hebben. 
Overigens 

is 

het voor het Nidos momenteel 
lastig 

om alle vacatures die er 

zijn 
te vervullen. 

Er 
is met name 

een 

groot gebrek 

aan 

jeugdbeschermers. 

7. 

Voortgang 
Taskforce 

opvang 
asielzoekers 

Mondelinge toelichting 
door 

burgemeester Veenstra, voorzitter 
VFG 

Burgemeester 
Veenstra 

legt 

in 

zijn toelichting 
uit dat een 

groep 

van 

vijf 
wethouders inmiddels 

met elkaar 
gesproken 

heeft. Ze 
zijn 

het echter 
nog 

niet helemaal eens over de 

probleemdefinitie. 
Het is de 

bedoeling 
om een heldere 

uitgangspuntennotitie 
voor het 

aanjagen 

van 
de 

woningbouw 
te 

presenteren. 
Deze notitie wordt ook 

bij gedeputeerde 

Fokkinga 
onder de aandacht 

gebracht. Burgemeester 
Veenstra verwacht met 

inspirerende 

voorbeelden zeker verder te komen. Dat zou mooi 
zijn 

omdat de achterstand 
nog 

niet is 

ingelopen. 

De taskforce is 
oorspronkelijk opgericht 

om te 
bekijken 

of het 
mogelijk 

is om zowel voor 

statushouders als voor starters 
op 

de 
woningmarkt 

de 
huisvestingsmogelijkheden 

te 

bevorderen. Het idee is dat het combineren 
van 

doelgroepen 
het 

draagvlak 
bevordert. 

Er 
wordt 

nu wel 
voortgang geboekt. 

8. 

Verdeelsystematiek asielopvangplekken 
VNG 

2022 

Nadere 
mondelinge duiding 

door 
burgemeester Veenstra, voorzitter 

VFG 

Burgemeester 
Veenstra heeft de indruk dat 

aan 
de 

verdeelsystematiek 
niet meer valt te tornen. 

Er 
moet een extra 

opgave gerealiseerd 
worden. De voorzitter 

voegt 
daar 

aan 
toe dat 

hij 

via 
de 

LRT 
een voorbehoud 

gemaakt 
heeft. Verder is de voorzitter 

van 

mening 
dat als 

Fryslân 

aan 

zijn verplichtingen 
voldaan heeft, Fryslân 

klaar 
is. Ook de andere 

provincies mogen 
leveren. 

In 
antwoord 

op 
de 

vraag 

van 

burgemeester 
Waanders over de noodzaak 

van 
flexibele 

opvangcapaciteit geeft 
de 

volgende toelichting. 
De behoefte 

aan 

opvangcapaciteit 
verandert inderdaad steeds. Dat heeft verschillende 

algemeen 
bekende 

oorzaken. Het COA 
bekijkt 

twee keer 
per jaar 

of azc's 
uitgebreid, geopend 

of 
juist gesloten 

moeten worden. Het 
gebruikt 

daarvoor het samen met de 
Vereniging 

van 
Nederlandse 

Gemeenten 
(VNG) 

ontwikkelde 
Handelingsperspectief op- 

en afschalen. Elis 

-3- 
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het met burgemeester Waanders eens dat een situatie zoals in 2015 en 2016 voorkomen moet 

worden. Het asielsysteem moet absoluut flexibeler zijn en beter kunnen meebewegen met de 

aantallen asielzoekers die naar Nederland komen. Eind maart gaan al weer veel noodlocaties 

dicht. 

Burgemeester De Vries voegt daar een pleidooi aan toe voor kleinschalige opvang voor nu en 

voor de toekomst. De voorzitter is het van harte met de burgemeester eens. Grootschalige 

opvang past niet bij de aard en schaal en van Fryslân en bevordert het draagvlak bij de 

bevolking niet. 

9. Terugkoppeling Rijksregelingen ter bevordering huisvesting statushouders 

Bijlage opnieuw ter kennisneming 

Er zijn geen vragen of opmerkingen over de toegezonden bijlage. 

10. Communicatie, ter kennisneming 

Terugblik op het nieuws over huisvesting vluchtelingen en asielzoekers 

Woordvoeringslijn provincie • 

De stukken zijn helder, er zijn geen vragen of opmerkingen. 

• 

11. Vergaderdata tot de zomervakantie 2022, ter kennisneming 

Dinsdag 22 maart | 17. 00 - 18. 30 

Dinsdag 5 april | 17. 00 
- 
18. 30 

Dinsdag 17 mei | 17. 00 - 18. 30 

Dinsdag 5 juli | |17. 00 
- 
18. 30 

• 

• 

• 

• 

Besloten wordt geen bijeenkomst te houden op 22 maart, de eerstvolgende bijeenkomst is op 

5 april. In die bijeenkomst worden de vervolgbijeenkomsten gepland. 

12. Verslag PRT M&I 7 december 2021, ter kennisneming 

Van het verslag is kennis genomen, er zijn geen vragen of opmerkingen. 

13. Rondvraag 

De heer Klijn maakt van de gelegenheid gebruik om de burgemeesters erop te attenderen dat 

zij bij vragen altijd contact kunnen opnemen met het Nidos. 

14. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering. 



Toelichting grondslagen
In dit document kunt u secties vinden die onleesbaar zijn gemaakt. Deze informatie is achterwege gelaten
op basis van de Wet open overheid (Woo). De letter die hierbij is vermeld correspondeert met de
bijbehorende grondslag in onderstaand overzicht.

J Art. 5.1 lid 2 sub e
Het belang van de openbaarmaking van deze informatie weegt niet op tegen het belang van de eerbiediging

van de persoonlijke levenssfeer van betrokkenen


